

Viborg stifts Gudstjenesteudvalg

Referat fra møde torsdag d. 2. september kl. 13 – 15 i Løgstør Sognehus, Blindebomsgade 19, 9670 Løgstør

Dagsorden:

1. Præsentation af Løgstør kirke ved Pernille (det er "dagens "forstyrrelse"!"). Vi får taget et billede af gruppen mens vi er ude.

Vi fik set kirken, hvor udfordringen især er lyden. Og fik taget billede til opdatering af folderen om udvalget!

2. Aftaler omkring stiftsmenighedsstævnet d. 10/9

Carlo Hald vil være der og dele GoCards ud. Thomas støder til så snart han ankommer fra Løgumkloster.

3. Aftaler omkring fyraftensmødet for MR d. 8/10

Vi fik aftalt det sidste og håber på nok tilmeldte. Vi er enige om en "smertegrænse" på min. 20-25 tilmeldte. Hvis den ikke nås prøver vi igen til foråret eller efteråret 2022.

4. I forlængelse af pkt. 2: opdatering af folder om udvalget (til uddeling i stiftet)

Der var kun få rettelser. Thomas fjerner dem ind, sætter det nye billede ind og tager ca. 100 stk. med til stiftsmenighedsstævnet.

5. Konkrete forslag til kurser, foredrag etc til foråret 2022. Har nogen noget...?

Vi slog punktet sammen med punkt 7 og havde en længere snak om gudstjenesteledelse (og ledelse i FK generelt), men tror ikke helt på, at der vil være deltagere til et kursus om det.

Vi snakkede længe om at lave et kompendium til stiftets hjemmeside – med inspiration til forskellige slags gudstjenester: årstidsgudstjenester, byfestgudstjenester, gudstjenester lavet i samarbejde med foreninger og frivillige – både i og uden for kirkerummet. Vi forsøger at samle materiale sammen.

Vi blev enige om at små kurser med aktuelle emner er det mest oplagte og givtige for vores udvalg. Vi prøver til næste gang at komme med (mindst) to ideer til foredragsemner, der kunne være interessante at udbyde.

Hanne havde en ide om et kursus for organister - om større velvilje til at spille nyere, kendt musik og sange. Pernille ville gerne have Arne Mårup til at fortælle om den nye Prædike-håndbog. Vi tager dem med og supplerer op på næste møde.

6. Afklaring af ting omkring liturgikonferencen på Island 4. - 8. november

Dato er forkert! Det er 1. til 4. november. Thomas O, Hanne, Pernille og Thomas F tager afsted hvis det ikke aflyses. Thomas undersøger hvad der skal til for at han kan bestille billetter for alle. Konference- og rejseudgifter dækkes af udvalgets budget.

7. Snak om udvalgets fremtid - om hvor og hvordan både udvalget og stiftspræsten bedst kan gøre gavn.

Blev til dels drøftet under pkt. 5, men vi genoptager snakken på næste møde – ligesom vi efter opfordring fra Thomas O. vil kigge på en opdatering af kommissoriet.

8. Evt.

Der blev udfyldt kørselsskemaer og vi aftalte at udvide næste møde til 3 timer - således at det er **torsdag d. 2. december kl. 9.30 – 12.30 i Kjellerup**. Lisa sørger for kaffe og en sandwich el. lign. til frokost.

Referent: Thomas Felter